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 Mødereferat (WorkZone 2023-017-03287) 

    

Emne: Studienævnsmøde Datalogi, nr. 23-11 

Dato: Mandag 18/12-2023 kl. 12.30-14.30  
Referent: Mette Kaufmann Andersen (studienævnssekretær) 

Deltagere: 
 
 
 
 
Observatører: 
 
 

Lone Leth Thomsen (LLT) (formand), Tem Frank Andersen (TFA), 
Hans Hüttel (HH), Jakob Topholt Jensen (JTJ) (næstformand), 
Oliver Viller Nielsen (OVN), Arthur Osnes Gottlieb (AOG), 
Christian Midjord Holfelt (CMH),  
 
Ulrik Nyman (UN) (til 14.30) (Studieleder), Ulla Øland (UØ) 
(studienævnssekretær), Stefan Profft Larsen (SPL) (stud-
repræsentant-KBH), Studenterstudievejleder Kira Stæhr Pedersen 
(til kl. 14.00) 

Afbud: Anders Bruun (AB) (orlov), Tobias Surland Madsen (TSM), Peter 
Gjøl Jensen (PGJ), 
 

Dagsorden 

 
1. Godkendelse af dagsorden 
2. Godkendelse af referat 
3. Status fra studenterstudievejledere 
4. Status fra uddannelsesgrupper 
5. Opdatering fra DRU-mødet 
6. Ansøgninger 
7. Datapakke 2023 
8. Meddelelser 
9. Evt. 

 
 

Ans. Deadline Opsummering (resultat og aktioner) 

MKA Asap Informere ansøgere om studienævnets beslutninger 

MKA 
Efter godkendt 
referat 

Fremsende referat til kvalitetssikringsmedarb. 

UN Asap 
Gennemgå handlingsplaner og få opdateret med 
nyeste status på indsatser (afsluttede/igangværende) 

MKA 
Efter mødets 
afslutning 

Informere servicemedarbejder om utilfredshed med 
kantineudbyders forplejning til mødet 

 

 

Mødereferat 

  
 
Ad. 1 Godkendelse af dagsorden 

 Godkendt 
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 Ad. 2 Godkendelse af referat  

 Status på aktioner: 
o Opdatering fra DRU-mødet er på dagsorden under ad 5. 

 Referat godkendt. 
 

 Ad. 3 Status fra studenterstudievejlederne 

 AAL: 

o Der er stille og roligt pga. travlhed med projekterne. 
o Flest henvendelser er ang. handlingsplaner i forbindelse med ansøgninger. 
o Dog også flere spørgsmål til DAD-uddannelsen. 

 KBH: 
o Der er også stille på campus KBH pga. travlhed med projektafslutning. 

 
Ad. 4 Status fra uddannelsesgrupperne 

 Der har ikke været afholdt møder i uddannelsesgrupperne siden sidste studienævnsmøde. 
 

Ad.5 Opdatering fra DRU-mødet 

 Studienævnsnæstformand (JTJ) deltog på DRU-mødet 6/12, hvor studienævnene havde fået til 
opgave at tage stilling til fremsendte spørgsmål om generativ AI ift. de enkelte uddannelser under 
studienævnet. Emnet blev behandlet på studienævnsmødet d. 22/11, og sammen med input fra 
uddannelseskoordinatorer, blev studienævnets holdninger præsenteret af JTJ: 

o JTJ havde udarbejdet en præsentation med pointer baseret på fremsendt materiale fra 
hhv. HH og Dimitrios Raptis (fra CS) og fra instituttets udmelding om hvordan vi håndterer 
eksamenssituationer og projekteksamener på CS. Studerende skal kunne forsvare brug af 
citater genereret via brug af AI-værktøjer, dvs. at de selv skal tjekke fakta mv. 

o På DRU-mødet blev der vist eksempler på hvordan det bliver brugt i uddannelser under 
andre studienævn. 

o Den generelle tilbagemelding er at prodekanen har fået meget ud af informationerne, som 
vil blive brugt til at præcisere kommende opgave(r). 

 
Ad.6 Ansøgninger 

 Liste med ansøgninger, der er behandlet siden sidste opdatering på studienævnsmøde i 
november er fremsendt til orientering. 
 

 Ansøgning om økonomisk støtte til studerendes rejse (2a) 
o Studienævnet har modtaget ansøgning fra koordinator på IxD3 om støtte til en gruppes 

allerede overståede tur til samarbejdspartner i Sønderborg.  
o Beslutning:  

 Studienævnet kan ikke imødekomme ansøgningen idet man fastholder de 
gældende principper om at der skal søges forud for rejsens afholdelse og at de 
studerende selv skal søge. (MKA informerer ansøger/vejleder) 

 

 Ansøgning om dispensation til skift af eksamensform (2b) 
o Studienævnet har modtaget ansøgning om dispensation til særlige eksamensvilkår  
o Ifølge udd.jura kan der gives dispensation til skift af eksamensform hvis der er lægefaglig 

vurdering af at den studerendes præstation forringes væsentlig og hvis det kan 
garanteres, at der ikke sker en sænkning af prøvens niveau, da den studerende ikke må 
få fordel af ændringen. 

o Beslutning:  
 Studienævnet anser det ikke dokumenteret at ansøgers præstation vil være 

væsentligt forringet ved den udmeldte eksamensform og giver derfor afslag på 
ansøgningen. Den studerende informeres om støttemuligheder for deltagelse i 
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eksamen, da den givne eksamensform vil forekomme flere gange i den 
resterende studietid. (MKA informerer ansøger) [OBS: efter mødet er der fundet 
en anden løsning for den studerende] 
 

 Ansøgning om forhåndsgodkendelse af studieophold i udlandet, E24 (3c) 
o Studienævnet har modtaget ansøgning om forhåndsgodkendelse af studieplan for DAD9, 

E24, hvor den studerende planlægger ophold på University of California, Berkeley.  
o Beslutning:  

 Studienævnet betinger forhåndsgodkendelsen af at der findes flere alternative 
kurser. Hvis koordinator siger god for disse, er der ingen grund til at se revideret 
studieplan på et studienævnsmøde. (MKA informerer ansøger) 

 
 
Ad 7. Datapakke 2023  
Jævnfør procedure for årlig kvalitetsopfølgning og uddannelsesevaluering skal institutleder sikre, at der i 
samarbejde med studieleder og studienævnsformand udarbejdes en status på implementering af 
indsatserne i uddannelsernes handlingsplaner.  
 

 Ordinære uddannelser 
o Der skal kommenteres på indikatorer, der er gule og røde ift. angivne grænseværdier i 

datapakken. Instituttets kvalitetssikringsmedarbejder Diana Plejdrup Frank (DPF) har 
indhentet årsagsforklaringer, bl.a. på frafaldstallene, og har indsat kommentarer med 
status på indsatser fra studienævnets handlingsplaner. Dette materiale er behandlet på 
ledelsesmøder i instituttet forud for studienævnets behandling på dette møde. 

 Herunder tilføjes studienævnets bemærkninger, hvis der er fundet anledning til at 
kommentere yderligere. 

 
o Rekruttering og studiestart 

 KOT-optag 

 Lofter på optag på SW-KBH er ved at blive nået. 
 Kandidatoptag 

 Der spørges ind til ordlyd for KA IxD ”Tendensen går i den rigtige retning”. 
Hvad er ”rigtig”? (s. 8) 

 Det ser ud til at vi kan holde stabilt optag på trods af faldende population 
på årgangene, hvilket må ses som positivt. 

 Det bemærkes dog, at der er et skift for SW for 2020-22 årgangene, hvor 
flere studerende er stoppet efter opnåelse af bacheloruddannelsen. 

 Frafald 1. studieår 

 DPF har indskrevet frafaldne studerendes egne årsagsforklaringer i 
rapporten, men der ses ikke nogen entydig tendens. Herunder listes 
studienævnets yderligere kommentarer: 

o Rød for BaIT (26,7)  
o Rød for BA i SW-KBH (30,8), 
o Gul for IxD (20,0)  
o Samme for alle: 

 Der er økonomiske incitamenter for at lave tiltag for 
fastholdelse. Derfor er det vigtigt at vejlederne får de 
rigtige værktøjer til at hjælpe studerende med at holde sig 
motiverede og aktive på studiet.  

 UØ ønsker at gruppevejledere bliver bedre til at give 
information til studiesekretæren hvis der er problemer i en 
gruppe.  
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 Erfaringen er at det nogen gange kan være bedre at have 
en ekstern vejleder, der har en AAU-baggrund (fx fra 
Netcompany) end en udefrakommende vejleder, der ikke 
kender til procedurer og retningslinjer på AAU.  

 UN mener at det er vigtigt at komme frem til hvad der 
trykker den studerende/gruppen. 

 HH tilføjer at det er andre kompetencer man bruger/har 
brug for som vejleder på 1. studieår fremfor senere 
semestre. Derfor er det vigtigt med kontinuitet i 
vejledergruppen (ikke nye vejledere ved hver studiestart) 

 UØ foreslår at man kunne åbne op for at en vejleder med 
flere grupper kan lægge grupper sammen, hvis der er 
stort frafald i starten. 

o Rød for KA DAT (11,8) 
o Rød for KA i IxD (16,7) 

 
Yderligere generelle kommentarer fra studienævnets drøftelse: 

 Frafald: der er ikke nogen entydig tendens for årsager til frafald. Et højt 
frafald inden for første 1.studieår vil også påvirke tallet for frafald norm+1 
år. Man vil gerne fastholde optagne studerende, men ser hellere, at de 
falder fra tidligt, hvis ikke de er kommet på rigtige studie. 

 Nogen starter kandidatuddannelsen på dispensationsrammen, men hvis 
de ikke består bacheloruddannelsen i løbet af kort tid, falder de ofte helt 
fra på kandidatuddannelsen. 

 UN: Vi har fokus på rekrutteringsstrategi, brobygning og ledighed med 
hjælp fra AAU Karriere (AB har bolden),  

 UN informerer om at der pt også er flere ting i luften for vores 
uddannelsesportefølje: Mulighed for at omlægge Datavidenskab og 
Machine Learning (DVML) til en engelsksproget uddannelse for at øge 
muligt optag af internationale studerende. Opstart af softwareuddannelse 
på AAU Esbjerg og evt. udbyde en PBA på engelsk. Der vil sandsynligvis 
tidligst kunne være første optag i 2026 og ikke 2025. 
 

o Uddannelsernes udvikling, tilrettelæggelse og drift 
 Frafald inden for normeret tid+ 1 år 

 Indikatorer, der skal kommenteres (DPF har indskrevet årsagsforklaringer 
i rapporten) 

o Rød for IxD (66,7) 
o Rød for KA DAT (17,4) 
o Rød for CSIT (33,3) 
o Rød for DAD (21,2) 
o Rød for KA SW-AAL (17,6) 

 Studieleders generelle kommentar er, at instituttets fokus er fastholdelse 
på 1. studieår.   

 Der er ikke yderligere kommentarer fra studienævnet. 
 

 Overskridelse af normeret studietid 

 Gul for BA SW-AAL (1,4) 

 Gul for BA SW-KBH (1,5) 

 Der er ikke yderligere kommentarer fra studienævnet. 
 

 Planlagte undervisnings- og vejledertimer, typiske tidsforbrug og statistik over 
prøveresultater 
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 Ovenstående tre indikatorer giver ikke anledning til yderligere 
kommentarer fra studienævnet. 

o Studiemiljø 
 Vurdering af det sociale og faglige miljø 

 Ingen yderligere kommentarer fra studienævnet. 
 

o Forskningsdækning og pædagogiske kompetencer 
 VIP/DVIP og STUD/VIP 

 Indikatorer, der skal kommenteres 

 VIP/DVIP:  
o BA IxD (4,93) 
o BA SW-AAL (3,82) 

 Vi forklarer vores brug ældre studerende som hjælpelærer, som pt tæller 
negativt i kvalitetssikrings øjemed, men som vi på CS ser som en positiv 
ting. Derfor ingen tiltag. 

 Ovenstående indikatorer giver ikke anledning til yderligere kommentarer 
fra studienævnet. 

o Job og karriere 
 Ledighed 4-7 kvartal 

 KA IxD (21,7) 
 Projektorienterede forløb 
 Specialer udarbejdet i samarbejde med arbejdsmarkedet  
 Studienævnet er enige i de indsatte kommentarer  

 

 Beslutning: Helt overordnet er studienævnet enige i kommentarer, der er lagt i datapakken efter 
behandling på ledelsesmøder. Der er ved behandling i studienævnet ikke fundet anledning til at 
ændre disse eller kommentere yderligere. (MKA informerer instituttets 
kvalitetssikringsmedarbejder) 

 

 Datapakke EVU, 2023 
o Overskrifterne er som følger herunder. Der er ingen indikatorer på MIT, 

Softwarekonstruktion, der ligger udenfor de fastlagte grænseværdier. 
 

o Rekruttering og studiestart 
 Optag 

o Uddannelsernes udvikling, tilrettelæggelse og drift 
 Statistik over prøveresultater 

o Studiemiljø 
 Årselever 
 Antal betalende studerende 

o Forskningsdækning og pædagogiske kompetencer 
 VIP/DVIP og STUD/VIP 

o Job og karriere 
 Dimittender 

 

 Beslutning: Der er ved behandling i studienævnet ikke fundet anledning til at kommentere data. 
(MKA informerer instituttets kvalitetssikringsmedarbejder) 
 
 

 Handlingsplaner for alle uddannelser 
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o Det er nyt for studienævnets medlemmer at handlingsplanen ligger på kvalitetsplatform i 
digital format. På dette møde blev handlingsplanerne behandlet som udtræk i pdf format. 

o Studieleder for institut for datalogi er ansvarlig for alle indsatser i igangværende 
handlingsplan. Derfor gennemgik studieleder handlingsplanen på studienævnsmødet. 

 Der er igangsat to nye indsatser: 

 Ledighed på IxD – i samarbejde med AAU Karriere  

 Frafald – fokus på at (nye) vejledere klædes bedre på i forhold til at kunne 
skabe god gruppedynamik og håndtere evt. udfordringer i gruppen. 

o Studienævnets kommentarer: 
 Studienævnet er ikke ansvarlig for nogen af de igangværende indsatser i 

gældende handlingsplan, men bakker op om de aktive indsatser  
 Det bemærkes, at flere deadlines er overskredet og står som igangværende eller 

sluttet. 
o Beslutning: 

 UN skal gennemgå planerne og få disse opdateret med DPF, så alle aktioner får 
nyeste status. 

 
 

 
 
Ad 8. Meddelelser 

 Under mødet kom den gode nyhed om at AAU som institution er indstillet til en positiv 
akkreditering. 

 Studiestartsprøven kører igen på dansk fra 2024. Tak til SN og SL for at tage denne sag op. 

 Status på AAU Valg: 
o Der er udskiftning på studentersiden idet TSM har valgt ikke at genopstille. Der blev 

genvalg til de resterende fire og tilføjelse af studenterrepræsentant fra Campus KBH. 
o Der er også udskiftning på VIP-siden idet PGJ har valgt ikke at genopstille. Der er dog 

fredsvalg og Danny Bøgsted Poulsen overtager pladsen efter PGJ. DBP har primært sin 
gang på Campus KBH. 

Ad. 9 Eventuelt 

 Intet, dog var forplejningen mangelfuld, hvilket MKA følger op på med instituttets 
servicemedhjælper. 

 

 

 


